
 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 Αθήνα, 16/2/2024 
 

Του:  Βιλιάρδου Βασίλειου, Βουλευτή Β1' Βορείου Τομέα Αθηνών 
  

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας 
   
   

ΘΕΜΑ:  «Επαναφορά σε ισχύ της πρακτικής χορήγησης προκαταβολών έναντι του 

εφάπαξ βοηθήματος από τον ΕΛΟΑΣ» 
 

 

Κύριε Υπουργέ, 
 

Ενημερωθήκαμε από το Διοικητικό Συμβούλιο του Συνδέσμου Αποφοίτων Σχολής Μονίμων 

Υπαξιωματικών (ΣΑΣΜΥ) για την έντονη δυσαρέσκειά των μελών του εν λόγω Συνδέσμου, 

όταν πληροφορήθηκαν την αναστολή χορήγησης προκαταβολών έναντι του εφάπαξ 

βοηθήματος από τον Ειδικό Λογαριασμό Αλληλοβοήθειας Στρατού (ΕΛΟΑΣ) για δεύτερη 

συνεχή χρονιά. Επί τούτου, όπως πληροφορηθήκαμε, δρομολογήθηκε σχετική με τα της 

παρούσας επιστολή του ως άνω Συνδέσμου προς το μέρος σας και προς τους εμπλεκόμενους 

θεσμικούς φορείς, εντός του τρέχοντα μήνα, όπου κατατέθηκαν σχετικά ερωτήματα και 

αιτήματα του ΣΑΣΜΥ.  

Η απόφαση της αναστολής, που αναφέρεται ανωτέρω, βασίζεται σε Απόφαση της Διοικούσας 

Επιτροπής του ΕΛΟΑΣ ( https://mts.army.gr/anakoinoseis/anakoinosi-eloas-epi-ton-aitimaton-

chorigisis-prokatavolis-enanti-tou-efapax-voithimatos-2/ ) και στερεί από τους μόνιμους 

υπαξιωματικούς, που αντιμετωπίζουν οικονομικές δυσκολίες, τη δυνατότητα να λάβουν μια 

απαραίτητη για αυτούς χρηματική βοήθεια από μέρος των εισφορών που οι ίδιοι έχουν 

καταβάλει, όπως μας πληροφορούν οι εκπρόσωπο του ανωτέρω Συνδέσμου. Συγκεκριμένα, 

οι τελευταίοι ισχυρίζονται, πως η αναστολή χορήγησης προκαταβολών δημιουργεί δυο 

ταχυτήτων μερισματούχους: Τους υπαξιωματικούς που έλαβαν έως και το 40% ως 

προκαταβολή πριν από την αναστολή χορήγησης, με δικαίωμα λήψης έως και το 60% και τους 

αντίστοιχους, που δεν έχουν λάβει καμία προκαταβολή και στερούνται την απαραίτητη 

οικονομική υποστήριξη. 

Η αιτιολόγηση της αναστολής που θίγεται στην παρούσα, η οποία εστιάζει στην "διασφάλιση 
της βιωσιμότητας του ΕΛΟΑΣ", εγείρει εύλογα ερωτήματα, κατά τους ως άνω εκπροσώπους 
των μονίμων υπαξιωματικών. Τα ερωτήματα αυτά ζητούν απάντηση, αφενός, για το πώς και 
γιατί επήλθαν οι ταμειακές δυσχέρειες στον ΕΛΟΑΣ, και αφετέρου, για το αν γνώριζαν οι 
αρμόδιοι για τις δυσκολίες αυτές όταν νομοθετούσαν την χορήγηση επιπλέον μεριδίων για 
συγκεκριμένες κατηγορίες μερισματούχων, καθώς επίσης, και για το αν έχετε προβεί ή εάν 
προτίθεσθε να προβείτε στον έλεγχο και στην επιβολή κυρώσεων, εφόσον διαπιστωθεί ότι οι 
δυσχέρειες προήλθαν από λανθασμένες επιλογές αρμοδίων επιφορτισμένων με την λήψη 
σχετικών αποφάσεων.    
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Σε συνέχεια των ανωτέρω, ο ΣΑΣΜΥ, όπως πληροφορηθήκαμε, αιτείται: (Α) Την ανάδειξη και 

παραλαβή των  σχετικών αναλογιστικών μελετών που αφορούν στην ανταποδοτική ικανότητα 

του ΕΛΟΑΣ προς διασφάλιση των συμφερόντων των μελών του, (Β) Την ενημέρωσή του για 

τους λόγους που επέφεραν οικονομικές δυσχέρειες και σας αναγκάζουν να δρομολογείτε, κατ’ 

επανάληψη, την εξής απάντηση σε ερωτήσεις που έχουν κατατεθεί διαμέσου του 

Κοινοβουλευτικού Ελέγχου: «Εν κατακλείδι, στο πλαίσιο της προσπάθειας διασφάλισης της 

βιωσιμότητας του ΕΛΟΑΣ, προς όφελος του συνόλου των μετόχων, η ΔΕ/ΕΛΟΑΣ αποφάσισε 

την αναστολή χορήγησης προκαταβολών έναντι του εφάπαξ χρηματικού βοηθήματος και την 

επανεξέταση του θέματος σε μεταγενέστερο χρόνο, μετά την άρση των ταμειακών δυσχερειών», 

(Γ) Την επανεξέταση της ανωτέρω απόφασης και την άμεση επαναφορά της δυνατότητας 

χορήγησης προκαταβολών προς διασφάλιση της ίσης μεταχείρισης μεταξύ των 

μερισματούχων υπαξιωματικών, (Δ) Την συμμετοχή αποφοίτων της Σχολής Μονίμων 

Υπαξιωματικών (ΣΜΥ) στο Διοικητικό Συμβούλιο του Μετοχικού Ταμείου Στρατού, σύμφωνα 

με πρόταση που είχε υποβληθεί κατά την διαβούλευση του Ν.5018/2023 με το υπ’ 

αρ.πρ.:04/2023/23 Ιαν 23 έγγραφο του φορέα ΣΑΣΜΥ. 

Τέλος, τονίζουν οι εκπρόσωποι του ΣΑΣΜΥ ότι, οι απόφοιτοι της ΣΜΥ αποτελούν μια μεγάλη 

μερίδα μερισματούχων του ΕΛΟΑΣ και ως εκ τούτου, κρίνουν ότι οφείλουν να έχουν γνώση 

των εξελίξεων αλλά και να έχουν την δυνατότητα λόγου στις λήψεις αποφάσεων που τους 

επηρεάζουν. Οι παραπάνω αναφορές των εκπροσώπων των υπαξιωματικών εγείρουν εύλογα 

ερωτήματα που κρίνουμε ότι χρήζουν απαντήσεων από την αρμόδια για την επιβίωσή τους  

πολιτική ηγεσία. 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,       

 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:  
 

1. Πώς και γιατί προέκυψαν οι άνω αναφερόμενες ταμειακές δυσχέρειες στον ΕΛΟΑΣ; 
 
2. Γνωρίζατε τις άνω αναφερόμενες δυσκολίες, χάριν των οποίων δόθηκε η ανωτέρω  
αναφερόμενη αναστολή, όταν νομοθετήθηκε η χορήγηση επιπλέον μεριδίων για συγκεκριμένες 
κατηγορίες μερισματούχων;  
 
3. Έχετε προβεί ή προτίθεσθε να προβείτε στον έλεγχο και στην επιβολή κυρώσεων εις βάρος 
των αρμοδίων επιφορτισμένων με την λήψη σχετικών αποφάσεων, εφόσον διαπιστωθεί ότι, οι 
ταμειακές δυσχέρειες για τις οποίες γίνεται λόγος στο ερώτημα «1» της παρούσας προήλθαν 
από λανθασμένες επιλογές της διοίκησης του ΕΛΟΑΣ;    
 
4. Θα θέσετε υπόψη του ΣΑΣΜΥ τις αναλογιστικές μελέτες που αφορούν στην ανταποδοτική 

ικανότητα του ΕΛΟΑΣ προς διασφάλιση των συμφερόντων των μελών του; 

5. Ποιοι είναι οι λόγοι για τους οποίους προκλήθηκαν οικονομικές δυσχέρειες στον ΕΛΟΑΣ και 

σας αναγκάζουν να δρομολογείτε κατ’ επανάληψη την ίδια απάντηση σε ερωτήσεις που έχουν 

κατατεθεί διαμέσου του Κοινοβουλευτικού Ελέγχου σχετικά με τα της παρούσας με το λεκτικό: 

«Εν κατακλείδι, στο πλαίσιο της προσπάθειας διασφάλισης της βιωσιμότητας του ΕΛΟΑΣ, προς 

όφελος του συνόλου των μετόχων, η ΔΕ/ΕΛΟΑΣ αποφάσισε την αναστολή χορήγησης 

προκαταβολών έναντι του εφάπαξ χρηματικού βοηθήματος και την επανεξέταση του θέματος 

σε μεταγενέστερο χρόνο, μετά την άρση των ταμειακών δυσχερειών»; 

 



 

 

6. Θα αναθεωρήσετε την ανωτέρω απόφαση αναστολής της χορήγησης προκαταβολών έναντι 

του εφάπαξ βοηθήματος από τον ΕΛΟΑΣ, αποκαθιστώντας την ίση μεταχείριση μεταξύ των 

μερισματούχων υπαξιωματικών;  

7. Θα θεσμοθετήσετε την συμμετοχή αποφοίτων της ΣΜΥ στο Διοικητικό Συμβούλιο του 

Μετοχικού Ταμείου Στρατού, σύμφωνα με πρόταση που είχε υποβληθεί από τον ΣΑΣΜΥ, κατά 

την διαβούλευση του Ν.5018/2023, με το υπ’ αρ. πρ.: 04/2023/23 Ιαν 23 έγγραφό του; 

 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

 

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 




